
 1 

PROTOKÓŁ NR IV.2019 

z przebiegu IV sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 31 stycznia 2019 r. 

 

 

IV sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Sulechowie. 

W obradach sesji uczestniczyło 19 radnych Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr IV.2019 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1310 otworzył IV sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 

wszystkich zgromadzonych.  

Przewodniczący Rady przypomniał o tragicznej śmierci Prezydenta 

Gdańska, śp. Pawła Adamowicza. Zebrani uczcili pamięć minutą ciszy. 

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 19 radnych, co stanowi 

kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Irena Podsiadły przedstawiła stypendystów i laureatów nagród Starosty 

Zielonogórskiego za wybitne osiągnięcia sportowe. Młodym sportowcom 

wręczono stypendia i nagrody. 

 

Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 

oraz niezbędne materiały i projekty uchwał w ustawowych terminach. Zarząd 

przedłożył autopoprawki do zmian w WPF i budżetowych na 2019 rok.  

Porządek obrad o poniższej treści Rada przyjęła jednogłośnie, „ZA”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie IV Sesji Rady Powiatu. – wręczenie nagród i stypendiów dla 

utalentowanych młodych sportowców 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr III.2018. 

4. Informacja Starosty Zielonogórskiego o działalności zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 

7. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych oraz informacja o 

udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania. 
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8. Wolne wnioski. 

9. „Powiat Zielonogórski w 2019 roku” - prezentacja. 

10. Podjęcie uchwał: 

1) delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, (druk 20); 

2) rozpatrzenia petycji mieszkańców wsi Bełcze, Siadcza i Sosnówka, (druk 

22);   

3) wieloletniej prognozy finansowej powiatu lata 2019-2025, (druk 23); 

4) zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok, (druk 24); 

5) zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-

2022”; (druk 21); 

11. Odpowiedzi na wolne wnioski radnych. 

12. Zamknięcie IV Sesji Rady Powiatu. 

 

 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Protokół jest dostępny na stronie 

internetowej BIP powiatu zielonogórskiego w zakładce Rada Powiatu, 

a papierowej wersji wyłożony przed sesją. Przypomniał również o możliwości 

wniesienia  uwag do projektu protokołu do biura rady przed dniem sesji.  

Protokół z uwagą poddany pod głosowanie Rada przyjęła jednogłośnie. 

 

Ad 4. 

Starosta przedstawił informację uzupełniającą z działań Zarządu 

w okresie międzysesyjnym. Poinformował o sytuacji w domu dziecka 

prowadzonym przez Zgromadzenie Sióstr Maryi Niepokalanej w Klenicy 

 i o wariantach rozwiązania sytuacji związanej z rezygnacją sióstr z prowadzenia 

placówki. Omówił możliwości dalszego funkcjonowania sulechowskiego 

szpitala i rozważane formy zmniejszenia kosztów i niwelacji długu. Rozważane 

jest przekształcenie w szpital kliniczny, trwają rozmowy. 

Ryszard Górnicki spytał o sformułowanie „szpital kliniczny”, z kim są 

prowadzone rozmowy. 

Adam Jaskulski zapytał o dalsze funkcjonowanie Związku Powiatowo-

Gminnego. 

Alicja Szułcik dopytał o dalszy ciąg rozmów z pracownikami DPS. 

Krzysztof Romankiewicz wyjaśnił, iż w związku z urlopem 

przewodniczącej związku zawodowego spotkanie jeszcze się nie odbyło. 

Odnosząc się do pytanie radnego Adama Jaskulskiego odpowiedział, że związek 

funkcjonuje, odbyły się 3 spotkania, oczekiwana jest deklaracja wójtów i 

burmistrzów o ich dalszym udziale w organizacji. W sprawie funkcjonowania 

szpitala powiedział, iż nie ma możliwości wchłonięcia szpitala powiatowego 

przez kliniczny.  
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Ad 5. 

Przewodniczący Rady od 29 grudnia do 31 stycznia pełnił dyżury w 

biurze Rady, uczestniczył w posiedzeniach zarządu. Spotykał się również z 

samorządowcami z naszego powiatu oraz Dyrektor Beatą Kucuń. Był z 

wizytami w powiatowych placówkach oświatowych. Wziąłem udział w 

spotkaniach noworocznych, m. in. u Burmistrza Sulechowa. 

Wiceprzewodniczący, Czesław Hołołub wziął udział w rocznej odprawie 

w Komendzie Policji. 

 

Ad 6. 

 Krzysztof Stefański, Wójt Świdnicy poruszył sprawę napraw dróg i 

bieżącego utrzymania na terenie gminy Świdnica. 

 

Ad 7. 

 W bieżącym okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja i 

ani zapytanie.  

 

Ad 8. 

 Nie zgłoszono wniosków. 

 

Ad 9. 

 Starosta przedstawił stan powiatu na 2019 rok w formie multimedialnej.. 

 Edwin Łazicki poinformował, że Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy, 

Edmund Prekurat został nagrodzony przez Ministra Pracy, Rodziny i Polityki 

Społecznej za efektywną pracę. 

Ryszard Górnicki prezentacja to powiat w czarnych barwach. Wyraził żal 

za sformułowania, że w powiecie przez 12 lat nic się nie zmieniło. Na sali jest 

obecnych czterech byłych starostów i to jest dla nich bolesne. Duże zmiany 

zaszły choćby w tutejszej szkole. Powiat zmienił się ogromnie i to zasługa 

pracowników. Samorząd zawsz miał problemy i one zostaną za pięć lat też. 

Krzysztof Romankiewicz podkreślił, iż dziękował wszystkim 

pracownikom. Stwierdził, że zostało zrobione dużo, bardzo dużo, ale są ciągle 

problemy, a zarząd i rada są po to by rozwiązywać problemy. Ponownie 

podkreślił, że zrobiono Bardzo dużo. 

Adam Jaskulski stwierdził, iż historia zatoczyła koło. Przypomniał o 

swojej inicjatywie sprzed dwudziestu lat przejęciu przez gminy dróg 

powiatowych. Wyraził żal, iż nie przekazano dróg. A to jest ważny problem dla 

mieszkańców.  

Edwin Łazicki zwrócił uwagę, że wójtowie nie byli skorzy do 

współfinansowania inwestycji drogowych. 
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Ad 10.  

1)  Przewodniczący Rady poinformował, iż ustawą Rada deleguje dwóch 

radnych. 

Ryszard Górnicki zgłosił Mariana Cygana. 

Marian Cygan wyraził zgodę. 

Jacek Gębicki przedstawił kandydaturę Ireneusza Plechana. 

Ireneusz Plechan wyraził zgodę. 

Uchwałę Nr IV.22.2019 w delegowania radnych do Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku podjęto jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   
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2)  Przewodniczący poinformował, iż Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

rozpatrzyła sprawę. Radni otrzymali opinię komisji. 

Aleksandra Szubert podniosła ważkość tej sprawy dla mieszkańców. 

Uchwała Nr IV.23.2019 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców wsi 
Bełcze, Siadcza i Sosnówka została podjęta głosami 14 ZA, 2 PRZECIW, 3 

WSTRZYMUĄCE. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard  X  

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard   X 

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia  X  

15)  SZUŁCIK Alicja   X 

16)  SZYJKA Edward   X 

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

 

3)  Skarbnik przedstawiła autopoprawki, poinformował, iż ona również ma 

wpływ na zmiany w budżecie. 

Uchwałę Nr IV.24.2018 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

powiatu lata 2019-2025 Rada przyjęła przy jednym jednogłośnie. 
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Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk Nie oddał głosu 

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

 

4)  Edyta Dwojak pomówiła autopoprawki do zmian w budżecie powiatu na 

2019 rok. 

Ryszard Górnicki spytał skąd wzrost dochodów. 

Skarbnik wyjaśnił, że to skutek wzrostu kosztów utrzymania mieszkańca 

w domu pomocy społecznej. 

Dariusz Wróblewski dopytał o jaką kwotę nastąpił wzrost.  

Edyta Dwojak odpowiedział, że 240 zł. 

Uchwałę Nr IV.25.2019 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 

rok podjęto jednogłośnie. 
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Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk Nie oddał głosu 

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  
 

5)   Uchwałę Nr IV.26.2019 w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju 

Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-2022”, Rada podjęła 

jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   
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5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk Nie oddał głosu”, 

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

Ad 11.  

 Ryszard Górnicki zauważył, iż jeden z radnych ma odznaczenie i poprosił 

przedstawienie tego odznaczenia. 

 Damian Wolski poinformował, iż właśnie wrócił z uroczystości PCK, 

jestem honorowym dawcą krwi od 15 lat, za oddanie ponad 25 litrów krwi 

zostałem odznaczony przez Ministra Zdrowia. Złożył akces do komisji ochrony 

środowiska. 

 

Ad 152 

Przewodniczący Rady zamknął obrady IV Sesji Rady Powiatu 

Zielonogórskiego o godz. 1445. 

  

 

 

Protokolant       Przewodniczący 

              Rady Powiatu Zielonogórskiego 

         Jolanta Drygas     

                  Edwin Łazicki 

 


